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Protokół Nr XXIII/08  
sesji Rady Miejskiej w Ciechanowcu 
odbytej w dniu 19 grudnia  2008 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Ciechanowcu 
 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 910 i trwały do godz. 1153. 
Przewodniczący obrad: Krystyna Olędzka 
Protokolant: Iwona PoŜoga-Protaziuk 
 

Radni obecni na sesji: 
1. Benedykt Bogucki  
2. Tadeusz Czołomiej 
3. Stanisław Godlewski 
4. Dorota Koc 
5. Andrzej Koc 
6.   Marian Leszczyński 
7. Krystyna Olędzka 

   8. Stanisław Polak   
   9.  Bogusław Prokopiak 
 10. Monika Agata Więzowska 
 11. Marek Wojtkowski  
 12. Eugeniusz Święcki 
 13. Jan Paweł Grabowski  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
   -  Mirosław Reczko - Burmistrz Ciechanowca 
   -  Sekretarz Gminy - Wiesława Karolewska 

-  Skarbnik Gminy  - Jadwiga Koc 
-  Radca Prawny – Eliza Rurewicz 
-  kierownicy i dyrektorzy gminnych jednostek organizacyjnych oraz zaproszeni  
    goście -  lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
- sołtysi oraz przewodniczący zarządów osiedlowych - lista obecności stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 
-  mieszkańcy miasta i gminy. 

 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku dziennego sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawozdanie z pracy Burmistrza między sesjami. 
6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) upowaŜnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowcu do 
załatwiania spraw dotyczących postępowania wobec dłuŜników alimentacyjnych. 
2) przystąpienia do Lokalnej Grupy Działania „Kraina Bobra”. 

  3) zatwierdzenia planu pracy rady na 2009 rok. 
4)  zmian w budŜecie gminy na 2008 r. 
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5 ) uchwalenia budŜetu gminy Ciechanowiec na 2009 rok. 
7.  Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
8.  Sprawy róŜne. 
9.  Zamknięcie posiedzenia. 

 
 
Ad. pkt 1 
Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka. Powitała   
radnych Rady Miejskiej, Burmistrza, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, kierowników 
i dyrektorów gminnych jednostek organizacyjnych, sołtysów, zaproszonych gości oraz 
wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję mieszkańców miasta i gminy. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, Ŝe na 15 radnych Rady Miejskiej na sesji 
obecnych jest 13 radnych i obrady są prawomocne. 
 

Ad. pkt 2 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka przedstawiła  proponowany porządek 
obrad i zapytała, czy są inne propozycje do porządku obrad.  
Radna Monika Więzowska zaproponowała by punkt trzeci porządku obrad brzmiał  
„przyjęcie protokołów z poprzednich sesji” skoro będą przyjmowane dwa protokoły.   
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała wniosek w sprawie nowego porządku obrad pod 
głosowanie.  
W głosowaniu wniosku wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 13 
radnych.  
Innych propozycji nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka odczytała nowy porządek obrad.  
W głosowaniu nowego porządku obrad udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem 
głosowało 13.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe nowy porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. 
 
Nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku dziennego sesji. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawozdanie z pracy Burmistrza między sesjami. 
6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) upowaŜnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowcu do 
załatwiania spraw dotyczących postępowania wobec dłuŜników alimentacyjnych. 
2) przystąpienia do Lokalnej Grupy Działania „Kraina Bobra”. 

  3) zatwierdzenia planu pracy rady na 2009 rok. 
4)  zmian w budŜecie gminy na 2008 r. 
5 ) uchwalenia budŜetu gminy Ciechanowiec na 2009 rok. 

7.  Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
8.  Sprawy róŜne. 
9.  Zamknięcie  posiedzenia. 
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Ad. pkt 3 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka  zgłosiła wniosek o przyjęcie 
protokołu z XXI sesji bez odczytywania.  
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za wnioskiem głosowało 13 radnych.  
Przewodnicząca stwierdziła, Ŝe wniosek o przyjęcie protokołu z XXI sesji bez 
odczytywania został przyjęty jednogłośnie.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka  zgłosiła wniosek o przyjęcie 
protokołu z XXII sesji bez odczytywania.  
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za wnioskiem głosowało 13 radnych.  
Przewodnicząca stwierdziła, Ŝe wniosek o przyjęcie protokołu z XXII sesji bez 
odczytywania został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. pkt 4 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poinformowała, Ŝe nie wpłynęły Ŝadne  
interpelacje. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o zgłaszanie zapytań.  
Radny Eugeniusz Święcki zapytał czy jest moŜliwe wyremontowanie toalety przy straŜy 
poŜarnej. Bowiem istnieje problem, zwłaszcza w niedzielę.  
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka zapytała czy Burmistrz przedstawi swoje 
stanowisko w sprawie szpitala co zadeklarował na XXI sesji Rady Miejskiej. 
Pytań innych nie zgłoszono. 
 
Ad. pkt. 5 
Burmistrz Mirosław Reczko w swoim sprawozdaniu poinformował, Ŝe: 
 - przez miesiąc czasu trwały prace nad skonstruowaniem budŜetu gminy Ciechanowiec 
na rok 2009; 
- odbyło się oficjalne otwarcie drogi wojewódzkiej, zmodernizowanej na odcinku 
prowadzącym  przez Plac 3 Maja i ulicę Mickiewicza; 
- ogłoszono przetarg na modernizację drogi we wsi Koce-Piskuły (rozstrzygnięcie 19 
grudnia); 
- złoŜono dwa wnioski do "Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008–
2011" (tzw. “schetynówki”) - przebudowę dróg we wsiach Czaje-Bagno i Tworkowice. 
Niestety wnioski nie uzyskały akceptacji ze względów formalnych. Brak odpowiedniej 
uchwały. Trwają rozmowy z wójtem Gminy Grodzisk w sprawie połączenia projektu 
drogi w Czajach-Bagnie z projektem drogi Sypnie – Czaje i ponownego, tym razem 
wspólnego wystąpienia o dofinansowanie;  
- Organizatorzy wyścigu kolarskiego Tour de Pologne obniŜyli koszt współorganizacji 
Premii Lotnej w Ciechanowcu do 12 000,- zł brutto; 
- pokazano prezentację dotycząca budowy ciechanowieckiego “Orlika” na konferencjach 
samorządowców w Białymstoku i Warszawie. Ciechanowiec reprezentował swojego 
„Orlika „ razem z 3 innymi gminami z całej Polski. 
- odebrano  drogę Ŝwirową we wsi Dąbczyn; 
-    we wsi Czaje-Bagno z inicjatywy pana Antoniego Malinowskiego mieszkańcy 
własnym transportem przewieźli ok. 180 przyczep ofiarowanego za darmo Ŝwiru i 
wykonali wspólnymi siłami drogę dojazdową do jednego z gospodarstw. Firma Pana 
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Nowackiego udostępniła nieodpłatnie samochody.  Droga biegła po prywatnym gruncie. 
- zakończono rozmowy w sprawie wykonania 2,5 km wodociągu do miejscowości 
Kosiorki-Kolonia i Przedsiębiorstwo Robót Komunalnych Fare rozpocznie prace  22 
grudnia. 
Następnie Pan Burmistrz przekazał radnym kalendarze na 2009 rok. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka zapytała czy są pytania do sprawozdania Pana 
Burmistrza. 
Radny Benedykt Bogucki zapytał o jaką uchwałę chodziło przy wniosku do 
„schetynówek” i dlaczego jej brakowało. 
Pan Burmistrz odpowiedział, Ŝe dotyczyło to uchwały zabezpieczającej środki. Nie było 
jej poniewaŜ uwaŜano, Ŝe nie będzie potrzebna. 
Więcej pytań nie było.  
 
Ad. pkt 6 ppkt. 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu 
uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Ciechanowcu do załatwiania spraw dotyczących postępowania wobec dłuŜników 
alimentacyjnych. 
Projekt uchwały omówiła Pani Marzena Kryńska Dyrektor OPS-u w Ciechanowcu, która 
poinformowała, Ŝe nowe zadanie które  weszło w Ŝycie 1 października 2008 r. dzieli 
ustawę na dłuŜników i wierzycieli.  Sprawy wierzycieli Pan Burmistrz mógł przekazać 
Ośrodkowi Pomocy Społecznej upowaŜnieniem, zaś sprawy dłuŜników muszą być 
przekazane w formie uchwały. W nowym zadaniu polega na  przeprowadzaniu 
wywiadów u osób zobowiązanych do alimentacji, współpracę z biurem pracy, 
prokuraturą, komornikiem oraz monitorowaniem dłuŜników alimentacyjnych 
mieszkających na terenie naszej Gminy przez pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej.   
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały 
opiniowały wszystkie Komisje i poprosiła Przewodniczących  Komisji  o odczytanie 
opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Ciechanowcu do załatwiania spraw dotyczących postępowania wobec dłuŜników 
alimentacyjnych. 
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego  pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Ciechanowcu do załatwiania spraw dotyczących postępowania wobec dłuŜników 
alimentacyjnych. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia 
Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowcu do załatwiania spraw 
dotyczących postępowania wobec dłuŜników alimentacyjnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała kto dotychczas wykonywał te czynności. 
Pani Dyrektor OPS-u Marzena Kryńska odpowiedziała, Ŝe zadanie to wykonywali 
pracownicy Ośrodka Pomocy Społecznej i miało ono wcześniej inną nazwę. Była to 
„zaliczka alimentacyjna”.   
Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w  sprawie 
upowaŜnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowcu do załatwiania 
spraw dotyczących postępowania wobec dłuŜników alimentacyjnych. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została 
podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr 140/XXIII/08 w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Ciechanowcu do załatwiania spraw dotyczących postępowania wobec 
dłuŜników alimentacyjnych stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 2 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu 
uchwały w sprawie przystąpienia do Lokalnej Grupy Działania „Kraina Bobra”. 
Projekt uchwały omówił Pan Burmistrz Mirosław Reczko, który poinformował, Ŝe 
podobna uchwała była podjęta gdy gmina wchodziła do Lokalnej Grupy Działania, 
aczkolwiek nie miała ona wtedy jeszcze nazwy. Międzyczasie, dzięki poprzedniej 
uchwale i dziewięciu naleŜącym do niej samorządom, Lokalna Grupa Działania została 
zarejestrowana pod nazwą „Kraina Bobra”. W styczniu zostanie złoŜony wniosek na 
przyznanie pieniędzy na funkcjonowanie tej  Grupy oraz wykonywanie przez nią 
pewnych zadań. Obecna uchwała sankcjonuje to co się do tej pory wydarzyło, a więc 
przyjmuje nowy statut i nazwę. Podobne uchwały zostały przyjęte przez 3 gminy w 
listopadzie ale niestety będa musiały być zmienione. Wszystkie gminy z naszej LGD ( 7 
gmin z naszego powiatui 3 gminy z powiatu bielskiego) zgodnie do niej przystępują. 
Prawdopodobnie na chwilę obecną całe województwo podlaskie będzie pokryte tymi 
grupami. Niektóre grupy mają kłopoty z rejestracją.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały 
opiniowały wszystkie Komisje i poprosiła Przewodniczących  Komisji  o odczytanie 
opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do Lokalnej Grupy Działania „Kraina Bobra”. 
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego  pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Lokalnej Grupy Działania „Kraina Bobra”. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia 
do Lokalnej Grupy Działania „Kraina Bobra”. 
Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do projektu uchwały. 
Pan Tadeusz Mirkowicz zapytał czy sprawy te były konsultowane społecznie z 
mieszkańcami gminy, organizacjami działającymi na terenie gminy, ze stowarzyszeniami. 
Czy teŜ mają one działać w podziemiu czy będą partnerem dla Rady i Burmistrza. 
Pan Burmistrz odpowiedział, Ŝe konsultacje odbyły się wiosną i miały miejsce na Sali 
konferencyjnej. Cieszyły się duŜym zainteresowaniem.   
Pan Tadeusz Mirkowicz powiedział, Ŝe Forum Rozwoju Gospodarczego nic o tym nie 
wiedziało.  
Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do Lokalnej Grupy Działania „Kraina Bobra”. 
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W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została 
podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr 141/XXIII/08 w sprawie przystąpienia do Lokalnej Grupy Działania „Kraina 
Bobra” stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.  
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 3 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy rady na 2009 rok. 
Projekt uchwały omówiła Przewodnicząca Rady Miejskiej, która poinformowała, Ŝe w 
tym roku plan pracy Rady jest podejmowany w grudniu a nie tak jak poprzedni w lutym.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały 
opiniowały wszystkie Komisje i poprosiła Przewodniczących  Komisji  o odczytanie 
opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy rady na 2009 rok ze zmianą punktu 
dotyczącego podjęcia uchwał w sprawach podatków i opłat lokalnych na listopad. 
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy rady na 2009 rok. 
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego wnioskuje o  przeniesienie 
punktu dotyczącego podjęcia uchwał w sprawach podatków i opłat lokalnych na listopad. 
Komisja Rewizyjna wnioskuje o  przeniesienie punktu dotyczącego podjęcia uchwał w 
sprawach podatków i opłat lokalnych na listopad. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy rady na 2009 rok. 
W związku ze zgłoszeniem przez wszystkie komisje wniosku o następującej treści- 
przeniesienie z miesiąca października punktu 1 „podjęcia uchwał w sprawach podatków i 
opłat lokalnych na  miesiąc listopad jako punkt 1” Przewodnicząca Rady poddała 
powyŜszy wniosek pod głosowanie.  
W głosowaniu wniosku wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 13 
radnych.  
Innych propozycji nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe wniosek został przyjęty 
jednogłośnie.  
W głosowaniu nad przyjęciem wniosku udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem 
głosowało 13.  
Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy rady na 2009 rok. 
 
Pan Antoni Malinowski stwierdził, Ŝe osoby na widowni nie znają treści załącznika, ale 
prosił kiedyś, by zapisano w planie pracy Rady nadzór czy teŜ  opinię w sprawie słuŜby 
zdrowia w naszej gminie. Sprawa Szpitala jest cały czas na wokandzie Rady ale 
podchodząc do tego urzędowo sprawa „usypia się”. Ponadto dodał, Ŝe Pan Burmistrz 
pominął w swoim sprawozdaniu informacje o spotkaniu  w sprawie szpitala, które miało 
miejsce między sesjami. Rada Miejska unika tego tematu a  powinna się nim  zająć. 
Temat opieki zdrowotnej powinien być poruszany publicznie a nie tylko w zaciszu 
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gabinetów i w prywatnych rozmowach Następnie poprosił o wpisanie tego tematu do 
planu pracy Rady lub planu pracy Komisji Społecznej. 
Pan Malinowski odniósł się do Komisji BudŜetu i powiedział, Ŝe GUS podał stawkę 
podatku a Rada zatwierdziła to. Pan A. Malinowski stwierdził, Ŝe nie wie na czym Rada 
się opierała uchwalając to. Dobrze Ŝe została zatwierdzona taka a nie inna stawka. 
Komisja BudŜetu powinna zapoznać się z sytuacją rolnictwa w naszej gminie.   
Jest to temat do omówienia i na podstawie tego powinno się ustalać podatki.  
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została 
podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr 142/XXIII/08 w sprawie zatwierdzenia planu pracy rady na 2009 rok stanowi 
załącznik Nr 6 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Krystyna Olędzka odniosła się do słów Pana A. Malinowskiego i 
poinformowała, Ŝe słuŜba zdrowia nie jest w zadaniach rady. Plan pracy jest to ramowy 
plan, który ulega zmianom a posiedzenia rady są dostosowywane do bieŜących potrzeb 
Urzędu i spraw lokalnych.  Poinformowała, Ŝe nie zatwierdzono jeszcze planów pracy 
Komisji Rady. Komisje zgłoszą swoje plany pracy na sesji w styczniu bądź w lutym 2009 
r. i napewno wezmą te waŜne tematy pod uwagę. Zdaniem Przewodniczącej, Komisja 
BudŜetu pracuje bardzo wnikliwie i analizuje wszystko oraz zna sytuację w zakresie 
rolnictwa jak nikt inny. Stara się wprowadzać gospodarność w budŜecie. 
Pan Burmistrz odniósł się do słów Pana A. Malinowskiego  i poinformował, Ŝe na temat 
spotkania  w sprawie szpitala wypowie się w punkcie 7- „ Odpowiedzi na zapytania i 
interpelacje radnych”. 
Pan A. Malinowski stwierdził, Ŝe zgodnie ze statutem gminy,  Zespół ds. szpitala to 
według niego komisja doraźna Rady Miejskiej. Statut mówi, Ŝe Rada tworzy komisje 
stałe i komisje doraźne. Rada powołała Zespół a teraz nie wie co on robi. Powinna ona 
mieć merytoryczny nadzór nad tym co powołała. Z tego powodu Rada powinna 
zajmować się tematem szpitala. 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, Ŝe jest to nieporozumienie ale ona z taką 
opinią mieszkańców Ciechanowca teŜ się spotyka. Poinformowała, Ŝe Rada nie tworzyła 
Zespołu koordynującego sprawy  Szpitala. Rada na temat szpitala wie najmniej bo 
wszystko toczy się to poza Radą Miejską. Wszystko toczy się poprzez urząd Pana 
Burmistrza i Przez Zespół.  Rada powołała 2 członków w osobach radnego Marka Janiaka 
oraz radnego  Stanisłąwa Polaka, który zrezygnował z przyczyn które zostały na sesji 
podane. Przewodnicząca Rady powiedziała, Ŝe równieŜ chce się dowiedzieć czegoś na 
temat szpitala, poniewaŜ zgodnie  ze słowami Pana Starosty z sesji 14 października 2008 
r. ewentualne zmiany mogą nastąpić tylko za pomocą Rady. Rada obecnie  na ten temat 
posiada najmniej wiadonmości. Przewodnicząca Rady zapytała pana A. Malinowskiego 
czy odpowiedź jest wystarczająca. Pan A. Malinowski stwierdził, Ŝe tak.  
 
 
Ad. pkt. 5 ppkt. 4 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu 
uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. 
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Projekt uchwały omówiła Pani Skarbnik Jadwiga Koc, która poinformowała, Ŝe główne 
zmiany dotyczą przeniesienia srodków inwestycyjnych. Wprowadza się środki z 
Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w kwocie 333 000,- zł przeznaczone na budowę 
boiska sportowego. Natomiast środki własne w kwocie 300 000,- zł zostały przeniesione 
na budowę hali sportowej przy gimnazjum. Ponadto, zwiekszono dotacje dla Szkoły 
Podstawowej w Kocach Schabach prowadzonej przez Edukatora. Jest to zgodne z art. 80 
ustawy o systemie oświaty, który mówi Ŝe szkoły publiczne prowadzone przez inne 
podmioty niŜ jednostki samorządu terytorialnego otrzymują na kaŜdego ucznia dotacje 
budŜetu  jednostki samorządu terytorialnego w wysokości równej wydatkom bieŜącym na 
jednego ucznia w szkołach tego samego typu i rodzaju prowadzonych przez jednostkę. W 
związku z powyŜszym dokonano ponownego przeliczenia wydatków na 2008 r. ustalając 
aktualną kwotę wydatków na jednego ucznia. W związku z tym naleŜało dotację 
zwiększyć. 
Wprowadzono subwencję oświatową w kwocie 4 823,- zł jako refundację dla odpraw 
nauczycieli. Jest to kwota niska w porównaniu z kwotami odpraw. Pani Skarbnik 
poinformowała, Ŝe pozostałe zmiany są to przeniesienia wydatków  na wniosek Pani 
Dyrektor OPS, wniosek Dyrektora Gimnazjum oraz zmiany porządkujące dochody z 
tytułu podatków i opłat lokalnych.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały 
opiniowały wszystkie Komisje i poprosiła Przewodniczących  Komisji  o odczytanie 
opinii w tej sprawie.  

Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. 
Pani Skarbnik poinformowała, Ŝe na komisji Rewizyjnej padł wniosek radnego Andrzeja 
Koca o zakup lamp do wsi Koce-Schaby. Jest zmiana w załączniku Nr 4 jest tam 
zwiększenie wydatków na energię elektryczną w kwocie 20 000,- zł. W związku z 
naprawą słupów oświetlenia ulicznego w Kocach –Schabach jest potrzeba zakupy lamp. 
Dlatego proponuje się zwiekszenie   w § 4260 o kwotę  18 000,- zł i wprowadzić § 4210 
na kwotę 2000 na zakup lamp. Kwotowo i w budŜecie nic to nie zmieni tylko umoŜliwi 
zakup i zamontowanie tych lamp.    

Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r.; 
Komisja wnioskuje o zmianę przeznaczenia zwiększenia wydatków o 20 000,- zł na 
oświetlenie uliczne, w tym 18 000,- zł na energię elektryczną i 2000,- zł na zakup lamp 
do Koców -Schabów. 
Komisja wnioskuje o zmianę zapisu dotyczącego przeznaczenia zwiększenia wydatków o 
20 000,- zł na oświetlenie uliczne, rozdzielając 18 000,- zł na energię elektryczną w § 
4260  i 2000,- zł na zakup lamp do Koców -Schabów. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2008 r. 
Pytań do projektu uchwały nie było.  
Przewodniczący Komisji BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego odczytał 
wniosek komisji.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji Rewizyjnej i Komisji BudŜetu, 
Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego  jest taki sam  i poddała wniosek pod głosowanie.  
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W głosowaniu wniosku wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 13 
radnych.  
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe wniosek został przyjęty 
jednogłośnie.  
Pytań do projektu uchwały nie było. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie 
gminy na 2008 r.  
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została 
podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr 143/XXIII/08 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. stanowi 
załącznik Nr 7 do protokołu.  
  
Ad. pkt. 6 ppkt. 5 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poprosiła o omówienie projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Ciechanowiec na 2009 rok. 
Pan Burmistrz Mirosław Reczko krótko streścił projekt budŜetu, odczytując informacjęo 
załoŜeniach budŜetu. ( załącznik Nr 8). Następnie Burmistrz odczytał opinię RIO w 
sprawie budŜetu gminy na 2009 r. ( załącznik Nr 9). Opinia RIO jest pozytywna.  
Przewodniczący Komisji BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Marek 
Wojtkowski odczytał wnioski wraz opinią wypracowane na posiedzeniu Komisji w dn.  
03 grudnia 2008 r. w sprawie projektu budŜetu gminy na 2009 r. ( załącznik nr10). 
Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii Pana Burmistrza w sprawie 
wypracowanego przez Komisję BudŜetu stanowiska. 
Pani Skarbnik poinformowała, Ŝe wszystkie wnioski zostały przez Pana Burmistrza 
uwzględnione. Ponadto, zostało skierowane pismo do Rady o uwzględnieniu ich  
(załącznik Nr 11). Poprawki zostały naniesione a skorygowany projekt budŜetu został 
przedłoŜony w Biurze Rady. Pan Burmistrz potwierdził słowa Pani Skarbnik oraz 
poinformował, Ŝe zostały wprowadzono dwa dodatkowe wnioski, które pojawiły później. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka otworzyła dyskusję nad proponowanymi 
poprawkami.  
W tym momencie głos zabrali rodzice Pani Marta Wróbel, Pani Monika Łukasiuk i Pan 
Wojtek Łopuski, którzy w imieniu wszystkich rodziców, których dzieci chodzą na zajęcia 
do COKiS-u poprosili radnych rady Miejskiej o dofinansowanie COKiS-u. 
Następnie wywiązała się dość burzliwa dyskusja w której udział wzięli radny Eugeniusz 
Święcki, radna Monika Więzowska, Przewodnicząca Rady Miejskiej  Krystyna Olędzka, 
Dyrektor Mirosława Chojnowska oraz Rodzice. 
Pan Wojciech Łopuski stwierdził, Ŝe rodziców nie interesują polityczne rozgrywki 
radnych, im zaleŜy na dobru ich dzieci.  
Pani Marta Wróbel zapytała, czy to oznacza, Ŝe na przyszły grudzień znów zabraknie 
pieniędzy na zajęcia w COKiS-ie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe to zaleŜy od 
gospodarowania tymi środkami i budŜetem. Nie musi ich zabraknąć. 
Radny Eugeniusz Święcki zapytał Panią Dyrektor COKiS-u  czy  ubiega się o pieniądze z 
tzw. „miękkich” projektów. Dodał, Ŝe jeśli nie to on słuŜy pomocą. 
Radna Monika Więzowska zwróciła uwagę, Ŝe  Przewodnicząca Rady nie powinna 
dopuścić do sytuacji jaka zaistniała na sesji. Komisja Rewizyjna kontrolowała COKiS 
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oraz Szkołę Podstawową w Ciechanowcu i informacja dotycząca pozyskiwania wniosków 
zostanie Radzie przedstawiona.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej przypomniała radnej Monice Więzowskiej, Ŝe to ona 
prowadzi sesję. Jeśli radnej to nie pasuje, to niech porozmawia z radnymi, by wybrali ją 
na przewodniczącą. Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe nie ma wpływu na treść 
prowadzonych rozmów.  
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe to ona prowadzi sesję i oddała 
głos Panu W. Łopuskiemu. 
Pan Wojciech Łopuski zapytał, czy są szanse by ich dzieci mogły nadal uczęszczać na 
dodatkowe zajęcia do COKiS-u. Dzieci się przy tym rozwijają. 
Pan Burmistrz Mirosław Reczko  zabrał głos informując, iŜ w związku z tym, Ŝe rada nie 
zgodziła się na udzielenie dotacji COKiS-owi na ostatniej sesji, Pani Dyrektor M. 
Chojnowska była zmuszona zrezygnować z umów zlecenia by przetrwać do końca roku.   
Część tych osób pracowała nieodpłatnie, by nie było przerwy w zajęciach.  
Pani Marta Wróbel poinformowała, Ŝe druŜyna piłkarska prowadzona przez Pana A. 
Włodarczyka po raz pierwszy od 1985 r.  zajęła pierwsze miejsce. Dodała, Ŝe rodzice 
chcą zorganizować dla swoich dzieci zajęcia dodatkowe. Powinni być docenieni bo dzieci 
to przyszłość tego miasta.  
Radny Eugeniusz Święcki stwierdził, Ŝe rozumie rozgoryczenie rodziców. Dodał, Ŝe 
naleŜy składać wnioski o dofinansowanie i on jest zdumiony tym, Ŝe dzieci płacą czy teŜ 
dopłacają. Głosował przeciwko udzieleniu dotacji COKiS-owi, gdyŜ nie widzi 
pozyskiwania środków przez COKiS z innych źródeł, których jest wiele. 
Przewodnicząca Rady zapytała czy są inne pytania. 
Pani Marta Wróbel zapytała czy jest szansa, Ŝe ich dzieci nie ucierpią na takich 
rozgrywkach politycznych bo zdaniem rodziców są to rozgrywki polityczne. Czy jest 
szansa, Ŝe będzie się to odbywało tak jak do tej pory a nawet lepiej bo na to rodzice liczą. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe Pani Marta Wróbel nie dostanie 
dziś odpowiedzi bo musi być głosowanie.  
Radny Eugeniusz Święcki stwierdził, Ŝe to nie pytanie do Rady tylko do Pani Dyrektor 
COKiS-u, której zadaniem jest ubieganie się o środki. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka poinformowała, Ŝe dostała pismo od rodziców 
wczoraj w tej sprawie i dwukrotnie miała wizytę rodziców. Radni nie zapoznali się 
jeszcze z tym pismem i zostanie ono przekazane do Komisji BudŜetu, Rolnictwa i 
Rozwoju Gospodarczego. Następnie Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe zgadza się 
z opinią rodziców i podziela ich obawy ale z drugiej strony ma na uwadze wielkość 
budŜetu, potrzeby wszystkich  jednostek organizacyjnych (dotyczy wydatków 
związanych z ich funkcjonowaniem) tj: Przedszkole; Gimnazjum; remonty w Szkole 
Podstawowej; dofinansowanie PRK FARE w zakresie sprzętu; Urząd; StraŜ; wniosek z 
Policji. Biorąc pod uwagę  potrzeby w zakresie inwestycji, bo na to się głownie rada 
nastawia; wydatki inwestycyjne w zakresie remontów i budowy dróg; budowę hali 
sportowej; budowę boiska Orlik, które kosztowało niby niewiele ale w tej chwili na 
czesanie boiska i bieŜące utrzymanie  jest zwiększenie w kwocie około 15 000,- zł, do 
tego dochodzi dozorca i oświetlenie.  W związku z tym potrzeby są duŜe. Przewodnicząca 
Rady powiedziała, Ŝe nie do Rady naleŜy wskazywanie form aktywizacji dzieci tylko do 
Pani Dyrektor COKiS-u. NaleŜy wybrać te formy działania z których dzieci korzystają 
najczęściej. MoŜe z niektórych zrezygnować. Przewodnicząca Rady nie będzie 
wskazywała czy kupić mniejsze puchary czy mniej tych pucharów. ZaleŜy to od inwencji 
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Pani Dyrektor COKiS-u. Przewodnicząca Rady dodała, Ŝe ona moŜe tylko przekazać 
pismo rodziców do Komisji BudŜetu i to zrobi.  Na poprzedniej sesji padły stwierdzenia, 
Ŝe trzeba czytać bajki. Przekazanie 500 egzemplarzy monografii, przy tak duŜych 
potrzebach COKiS-u do Urzędu Gminy, którą się rozdaje wszem i wobec  uwaŜam za 
wielką rozrzutność i niegospodarność z tego tytułu. Rozdaje się wszędzie, rozdaje się jako  
prezenty na  „imieniny”. Następnie Przewodnicząca powiedziała, Ŝe chcąc wesprzeć 
działalność COKiS-u, zwraca ksiąŜkę celem sprzedaŜy na cele statutowe COKiS-u. Jak 
postąpią inni radni to ich sprawa. Przewodnicząca Rady oddała Panu Burmistrzowi swoją 
monografię. Stwierdziła, Ŝe skoro moŜna ksiąŜkę uzyskać za darmo w Urzędzie Gminy to 
kto kupi tę ksiąŜkę w Punkcie Informacji Turystycznej. Do sprzedaŜy przekazano 250 
ksiąŜek. Jest to źle rozumiana promocja jeśli tę ksiąŜkę daje się radnym. Radni to sobie 
kupią. Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe kupiła sobie dodatkowo dwie ksiąŜki.  
Pan Burmistrz odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącej Rady i powiedział, to nie jest 
miejsce na tego typu rozgrywki. Tłumaczono Pani Przewodniczącej, Ŝe taki podział 
ksiąŜek jest efektem umowy o dofinansowanie, zawartej z Ministerstwem. Określono w 
niej ile sztuk moŜna sprzedać. Reszta ma iść na promocję miasta. Nikt nie otrzymał 
ksiąŜki na imieniny i zarzuty takie są dziś nie na miejscu. Pan Burmistrz oznajmił, Ŝe  
dziś miał być opłatek ale w tej sytuacji on sesję opuszcza. Podziękował i opuścił obrady 
sesji.  
Następnie większość  Sołtysów równieŜ podziękowała i opuściła sesję.  
Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania. 
Sołtys Nowodworów Bogusław Jankowski zwrócił się do kilku sołtysów pozostałych na 
sali by przemyśleli fakt, Ŝe w mieście istnieje silne lobby oddziaływania. JeŜeli na wsi nie 
zorganizuje się jakiejś grupy walczącej o nieprzejezdne drogi to, to asfaltowania jednej z 
40 dróg rocznie przez 40 lat nie doczeka większość z nas.  
Sołtys Marek Radziszewski zapytał czy świetlica w Radziszewie–Królach została 
uwzględniona w budŜecie. Otrzymał informacją twierdzącą. 
Radny Jan Grabowski złoŜył wniosek formalny o przerwę.  
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka zapytała, radnego  czy  przerwa moŜe być po 
przegłosowaniu wniosków i opinii Komisji BudŜetu.  
Radny Jan Grabowski wyraził zgodę i zapytał co to za miejscowość „Podgajki” bo nigdy 
nie słyszał o takiej. Został poinformowany, Ŝe jest to nazwa zwyczajowa części Malca.  
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącego Komisji Marka Wojtkowskiego o 
odczytanie całego  wniosku. 

Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego wnioskuje o zmianę treści  
pkt 3 w  § 11 projektu  uchwały treści o następującym brzmieniu  „dokonywania zmian w 
planie wydatków polegających na przenoszeniu wydatków między paragrafami w ramach 
rozdziału z wyłączeniem przeniesień wydatków miedzy rozdziałami i działami”   

Komisja wnioskuje o zmniejszenie o kwotę 4 050,- zł w rozdziale  75022 § 3030- 
rady gmin.(planowana 5% podwyŜka diet dla radnych).  

Komisja wnioskuje o zmniejszenie o kwotę 60 000,- zł dotacji dla COKiS-u w 
Ciechanowcu w rozdziale  92109 § 2480 (planowane koszty obchodów 580-lecia 
Ciechanowca ). 

Komisja wnioskuje o zmniejszenie w dziale 630 rozdział 63003 §  4210 o kwotę 
22 000,- zł. i § 4300 o kwotę 38 000,- zł (planowane koszty obchodów 580-lecia 
Ciechanowca i koszt organizacji wyścigu kolarskiego). 
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Komisja wnioskuje o zmniejszenie o kwotę 13 000,- zł wydatków związanych z 
promocją gminy (dział 750 rozdział 75095 § 4210). 

Komisja wnioskuje o zmniejszenie o kwotę 25 000,- zł wydatków związanych z 
zakupami w Gimnazjum w Ciechanowcu ( dział 801 rozdział 80110 § 4210). 

Komisja wnioskuje o zmniejszenie o kwotę 78 000,- z tytułu wynagrodzeń 
osobowych w Urzędzie ( dział 750 rozdział 75023 § 4010). 

Komisja wnioskuje o zmniejszenie o kwotę  120 000,- zł dochodów z tytułu 
podatków realizowanych przez Urząd, w tym dział 756 rozdział 75615: § 0310 – 47 000,- 
zł; § 0340- 3 000,- zł; rozdział 75016: § 0310- 35 000,- zł; § 0320- 25 000,- zł i § 0340- 
10 000,- zł. 

Komisja wnioskuje o zwiększenie dochodów  o kwotę 160 000,- zł  z tytułu 
sprzedaŜy działki połoŜonej  przy ul. Wspólnej w Ciechanowcu ( była baza SKR). 

Komisja wnioskuje o zwiększenie w dziale 801 rozdział 80101 § 4270 o kwotę 
60 000,- zł z przeznaczeniem na remont łazienek i wymianę posadzek w Szkole 
Podstawowej w Ciechanowcu. Środki te mają stanowić wkład własny Gminy przy 
ubieganiu się o dofinansowanie przedmiotowego remontu ze środków PFRON i 
jednocześnie zobowiązuje się Burmistrza i Dyrektora Szkoły do niezwłocznego podjęcia 
działań zmierzających do pozyskania tych środków.  

 Komisja wnioskuje o zwiększenie w dziale 600 rozdział 60016 § 4270 o kwotę 
75 000,- zł, w tym 25 000,- zł na remonty bieŜące dróg gminnych, 20 000,- zł na remont 
drogi  w Podgajkach, i 30 000,- zł na remont odcinka drogi od Malca do Gaju przez 
Kostuszyn. 

 Komisja wnioskuje o zwiększenie w dziale 700 rozdział 70095 § 4270 o kwotę 
15 000,- zł z przeznaczeniem na remont dachu budynku stanowiącego własność gminy w 
którym mieści się Szkoła Podstawowa w Kocach-Schabach. 

Komisja wnioskuje o wprowadzenie § 2710 w dziale 750 rozdział 75020 na kwotę 
20 000,- zł z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów utrzymania Biura 
Zamiejscowego w Ciechanowcu Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w 
Wysokiem Mazowieckiem. 

Komisja wnioskuje o zwiększenie o kwotę 100 000,- zł rezerwy ogólnej budŜetu 
gminy (dział 758  rozdział 75818 § 4810).  

Komisja wnioskuje o zwiększenie w dziale 852 rozdział 85214 § 3110 o kwotę 
10 050,- zł (środki własne przeznaczone na pomoc społeczną) 

 Komisja wnioskuje: w załączniku nr 3 do uchwały poz. 10 „Opracowanie 
dokumentacji technicznej na przebudowę dróg gminnych„ uszczegółowić zapis o  nazwy 
konkretnych dróg, placów, parkingów. 
                                                                                       
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego po przyjęciu wyŜej 
wymienionych wniosków pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie budŜetu 
gminy na 2009 r.  

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka poddała wnioski Komisji BudŜetu, 
Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pod głosowanie. 
W głosowaniu wniosków udział wzięlo13 radnych, za przyjęciem głosowało 12, 1 radny 
się wstrzymał. 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe wniosek Komisji BudŜetu został 
przyjęty większością głosów.  
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Radny Jan Grabowski zaproponował, by jeszcze przed przerwą zatwierdzić budŜet. 
Radny Eugeniusz Święcki zgłosił wniosek formalny o przerwę.  
Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 min. przerwę. 
Wznowienie obrad po 10 min. przerwie. Pan Burmistrz wrócił na posiedzenie Rady.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe tak się złoŜyło Ŝe o 
pieniądzach rozmawia się w okresie świątecznym. Tak jest to przyjęte.  Uchwalenie 
budŜetu moŜemy przenieść na 2009 r. lub zrobić to w grudniu. Zdaniem Przewodniczącej 
Rady, przegłosowanie budŜetu w grudniu usprawni pracę Urzędu. Od stycznia będzie 
moŜna przystąpić do realizacji zadań inwestycyjnych. W związku z tym, Ŝe w ubiegłym 
roku, przy sprawozdaniu na 32 zadania inwestycyjne wykonano niewiele bo ok. 5 zadań.  
Termin jest jaki jest a innego być nie moŜe bo zgodnie z procedurą uchwalania budŜetu, 
do 7 grudnia Komisja BudŜetu musi złoŜyć poprawki. Do poprawek musiał się odnieść 
Pan Burmistrz. Ze względu na święta termin jest niewygodny. Przewodnicząca  zwróciła 
się do Pana Burmistrza mówiąc, Ŝe połoŜenie  monografii nie było do Pana Burmistrza 
tylko na dofinansowanie.  
Pan Burmistrz poinformował, Ŝe monografii i tak sprzedać nie moŜna. MoŜna ją tylko 
komuś podarować. Taki jest warunek umowy.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka powiedziała, Ŝe projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia budŜetu gminy Ciechanowiec na 2009 rok opiniowały wszystkie 
Komisje i poprosiła Przewodniczących  Komisji  o odczytanie opinii w tej sprawie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Ciechanowiec na 2009 rok. 
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu wnioskuje o wprowadzenie 
inwestycji pod nazwą  opracowanie dokumentacji i budowa parkingu przy ul. Wojska 
Polskiego na kwotę 50 000,-zł. 
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Sportu wnioskuje o opracowanie 
dokumentacji na dokończenie budowy ul. Pińczowskiej. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu gminy Ciechanowiec na 2009 rok. 

 
a) Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego wnioskuje by w dochodach 
zwiększyć o kwotę 53 440,- zł stanowiącą dofinansowanie ze Starostwa Powiatowego a w 
wydatkach w dziale 900 rozdział 90001 § 6059 zwiększyć o kwotę 156 540,- zł, 
zmniejszając jednocześnie wydatki bieŜące o 3100,- z, co spowoduje zwiększenie 
istniejącego deficytu o 100 000,- zł, który zostanie pokryty z wolnych środków. 
b) Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego wnioskuje o wprowadzenie 
inwestycji pod nazwą „opracowanie dokumentacji i budowa parkingu przy ul. Wojska 
Polskiego na 50 000,- zł a jednocześnie w pozycji „budowa parkingu przy Placu Jana 
Pawła II” zmniejszenie o kwotę 50 000,- zł.  
c) Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego wnioskuje o wykreślenie 
zapisu „opracowanie dokumentacji   projektowej na parking przy ul. Wojska Polskiego „ 
a wprowadzenie zapisu „dokończenie budowy ul. Pińczowskiej”. 
d) Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego wnioskuje o zdjęcie 20 000,- 
zł z policji w rozdziale  75405 § 4270, i przeznaczenie 15 000,- zł na straŜ poŜarną w 
rozdziale 75412 § 4210 
oraz 5 000,- zł  na wyposaŜenie świetlic w rozdziale 92109 § 4210. 
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e) Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego wnioskuje o zmniejszenie w 
dziale 750 rozdziale 75023 §: 
  - 4010 o kwotę 72 000,- zł 
  - 4110 o kwotę 23 000,- zł 
  - 4120 o kwotę 5 000,- zł 
  - 4210 o kwotę 5 000,- zł 
  - 4300 o kwotę 10 000,- zł  
z przeznaczeniem na zwiększenie w dziale 600 rozdziale 60016 o kwotę 35 000,- zł i 
dopisanie w załączniku 3 w pozycji pod nazwą „opracowanie dokumentacji technicznej 
na przebudowę dróg gminnych...”-„ulica Wspólna” oraz na zwiększenie § 4270 o kwotę 
30 000,- zł z przeznaczeniem na modernizacje ulic Wińskiej i Długiej; w dziale 758 
rozdziale 75818 § 4810 zwiększenie o kwotę 50 000,- zł. 
Komisja BudŜetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Ciechanowiec na 
2009 rok po przyjęciu powyŜszych wniosków.  
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.  
Pan Burmistrz poinformował, Ŝe rok temu uchwała w sprawie uchwalenia budŜetu była 
przyjmowana w marcu, obecna w grudniu. Jest to tylko projekt. Cześć zadań przechodzi 
na następny rok. Są to drogi gminne w mieście i na wsi. Pan Burmistrz poinformował, Ŝe 
w tym roku potrzebna będzie jeszcze jedna sesja.  Nie naleŜy się bać kredytu w kwocie   
3 000 000,- zł. Na ten rok równieŜ był planowany kredyt ale się anulował.  
Radny Jan Grabowski stwierdził, Ŝe sprawa uchwalenia budŜetu jest sprawą 
najwaŜniejszą, gdyŜ pozwoli  na normalne działanie gminy od stycznia. Radny stwierdził, 
Ŝe niepotrzebne były dyskusje pełne emocji miedzy Panią Dyrektor COKiS a radnym 
Eugeniuszem Świeckim. Zabieramy pieniądze a one nie są przeznaczone dla Pani 
Dyrektor COKiS-u tylko na rozwój dzieci. Inwestowanie w dzieci nie jest stracone. 
Dzieci po zajęciach szkolnych muszą gdzieś mieć zajęcie by nie pili piwa, nie chodzili po 
katach. Zabieranie środków to dezorganizacja. Radny Eugeniusz Święcki ma rację, Ŝe 
środki naleŜy pozyskiwać ale obecnie ich brak. Ograniczona jest działalność czyli 
ograniczona jest opieka nad dziećmi. Trzeba się zastanowić czy zabieramy te środki, czy 
chcemy skrzywdzić te dzieci, ograniczając moŜliwość ich rozwoju.  Radny odniósł się do 
słów Pana Antoniego Malinowskiego z poprzedniej sesji na temat radnych i stwierdził, Ŝe 
dobrze Ŝe Pan Antoni Malinowski interesuje się tym co robią radni, włącza się do 
dyskusji. Dobrze, Ŝe zajął się Pan Malinowski sprawą szpitala. Gmina miała Panią 
Wicestarostę, ma przewodniczącą Rady Powiatu a brak jest zrozumienia i współpracy. 
Ostatnio na sesji Pani Dorota Łapiak słusznie powiedziała, Ŝe ten budynek szpitala nie da 
się adaptować ze względu na jego konstrukcję. Radny powiedział , Ŝe Rada d/s Szpitala 
teŜ posłuŜyła się emocjami występując do Dyrektora S. Bielskiego i do Burmistrza. śąda 
się rzeczy, które są nie moŜliwe. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy wypowiedź dotyczy budŜetu bo jeśli nie to 
radny dokończy w sprawach róŜnych.  
Radny Jan Grabowski dokończył, mówiąc  Ŝe w sprawie szpitala zaniechań było wiele i 
ze strony poprzednich władz i ze strony radnych powiatu. Dziś trzeba prowadzić 
rozmowy z dyrektorem S. Bielskim i władzami powiatu by zachować maksymalnie co się 
da. MoŜe otworzyć dwie sale, które pozwolą na krótka hospitalizacje chorych. Nie naleŜy 
tego nazywać obecnie szpitalem, bo to nie szpital a zakład opiekuńczy. 
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Radny Eugeniusz Święcki odniósł się do słów radnego J. Grabowskiego mówiąc, Ŝe 
rozumie młodzieŜ jak nikt inny. Nikt nie zabrał pieniędzy COKiS-u. Pani Dyrektor 
COKiS-u powinna składać wnioski. Radny powiedział, Ŝe wszystkie zajęcia i koła będą 
działały w COKiS-ie. Jest cały rok i radny wyraził  nadzieję, Ŝe zrobione zostanie 
wszystko by te zajęcia się odbywały.  
Radna Monika Więzowska stwierdziła, Ŝe składa. Poinformowała, Ŝe informację 
dotyczącą wniosków COKiS-u przekazała Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy są pytania do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Ciechanowiec na 2009 rok. Pytań nie było. 
Następnie Przewodnicząca Rady odniosła się do słów Pana Burmistrza. Poinformowała, 
Ŝe radni nie boją się kredytowania.  Padła interpelacja ile gmina moŜe zaciągnąć kredytu. 
Przewodnicząca Rady powiedziała, Ŝe rada prosi o inwestycje i nie boi się kredytowania 
bo dzięki kredytom moŜna je wykonać. W obecnej chwili trzeba wyŜszych kredytów na 1 
km drogi niŜ w ubiegłej kadencji. Odnośnie budŜetu to Rada nic nie zabiera bo nie ma 
takich kompetencji. Komisja BudŜetowa wnikliwie analizowała projekt budŜetu. Nic nie 
zostało zabrane w stosunku do roku ubiegłego ani przesunięte. Przewodnicząca Rady 
podała przykład Gimnazjum w Ciechanowcu. Wynagrodzenia w Gimnazjum będą 
zwiększone bo tego wymaga ustawa. Są teŜ inne zwiększenia np. czesanie Orlika. 
Przedstawiony budŜet był przesadzony w istniejącej obecnie sytuacji kraju. W wyniku 
zmniejszenia podatków dochody gminy zmalały o 120 000,- zł a zwiększa się  o 250 
000,- zł wynagrodzenia w samym Urzędzie, wyłączając OPS, Szkoły, jednostki 
pomocnicze, wyłączając pracowników finansowanych z Urzędu Wojewódzkiego to 
zdaniem Przewodniczącej Rady kwota ta jest przesadzona i jest to niegospodarność. Rada 
dokonała przeliczeń o 5 % podwyŜki a pozostałe pieniądze zdjęła. Za duŜo przeznacza się 
na fundusz reprezentacyjny, w trzech działach jest to ponad 100 000,- zł. Przewodnicząca 
Rady dodała, Ŝe moŜna byłoby dokonać więcej poprawek jednak Komisja BudŜetu 
wstrzymała się.  
Pan Burmistrz Mirosław Reczko odpowiedział, Ŝe uwaŜał, Ŝe to koniec rozgrywek 
politycznych. Wyjaśnił, Ŝe w przypadku płac, pieniądze są zagwarantowane na 5% 
podwyŜkę i odprawy. JeŜeli część tych pieniędzy zostanie  to nie przepadnie, zostaną one 
przeniesione na remont tak jak to było w pierwszym roku i ubiegłym roku. PoniewaŜ 
pewne rzeczy są niewiadome jest zostawiona pewna rezerwa. Burmistrz powiedział, Ŝe 
nie moŜna mówić, Ŝe jest to niegospodarność bo jest to oskarŜanie kogoś. Powiedział, Ŝe 
nie ma funduszu reprezentacyjnego jest promocja. Ze środków promocji wydano 2 
foldery. Pracownicy Referatu Promocji chcieliby wydać przewodnik turystyczny po 
gminie Ciechanowiec ale niestety pieniędzy na to nie ma. W ciągu roku wydano dwa 
obiady: jeden dla straŜaków i jeden dla gości samorządowych. Dziś miał być trzeci ale 
został odwołany.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe Rada dokonuje wielu zmian w trakcie roku i jeŜeli 
będą oszczędności na poszczególnych działach czy rozdziałach to Rada na pewno się nad 
tym zastanowi. Następnie Przewodnicząca Rady by nie być gołosłownym, odczytała ile 
pieniędzy ma Pani Dyrektor Gimnazjum przeznaczone w budŜecie na 2009 rok a ile było.  
Pan Burmistrz poinformował, za pieniądze które zostają pod koniec roku wykonuje się 
remonty nie tylko w gminie. Dyrektorzy szkół wnioskowali o wyŜsze pieniądze. Zostały 
one zmniejszone tak Ŝeby na wszystko starczyło. Rada zaś obcięła jeszcze z wybranych 
przez siebie szkół. Burmistrz dodał, Ŝe zarówno Rada jak i  on pilnują szkół. Na koniec  
tego roku wszystkie szkoły wymieniły okna za pieniądze pozostające w budŜecie.  
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Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka poinformowała, Ŝe na rezerwę ogólną 
przekazano 185 000,- zł i moŜna te środki jeszcze zagospodarować. Dobrze, Ŝe remont w 
Szkole Podstawowej doszedł do skutku. 
Przewodnicząca Rady odczytała pierwszy wniosek( a)  Komisji BudŜetu i poddała go pod 
głosowanie. 
W głosowaniu wniosku udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 13 
radnych.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe pierwszy  wniosek (a) Komisji BudŜetu przeszedł 
jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady odczytała drugi wniosek ( b) Komisji BudŜetu i poddała go pod 
głosowanie. 
W głosowaniu wniosku udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 13 
radnych.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe drugi wniosek (b) Komisji BudŜetu przeszedł 
jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady odczytała trzeci wniosek( c)  Komisji BudŜetu i poddała go pod 
głosowanie. 
W głosowaniu wniosku udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 13 
radnych.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe trzeci  wniosek (c) Komisji BudŜetu przeszedł 
jednogłośnie. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała czwarty  wniosek( d)  Komisji BudŜetu i poddała go pod 
głosowanie. 
W głosowaniu wniosku udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 9 
radnych, 4 radnych wstrzymało się.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe czwarty wniosek (d) Komisji BudŜetu przeszedł 
większością głosów. 
Przewodnicząca Rady odczytała piąty  wniosek( e)  Komisji BudŜetu i poddała go pod 
głosowanie. 
W głosowaniu wniosku udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 13 
radnych.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe piąty wniosek (e) Komisji BudŜetu przeszedł 
jednogłośnie.  
 
Na sesję przyszedł Pan Komendant Komisariatu Policji W Ciechanowcu Tadeusz Ksepka 
i wyjaśnił, Ŝe nie mógł być wcześniej bo miał wezwanie do Komendanta Powiatowego. 
Pan Komendant został poinformowany, Ŝe dotację na posterunek Policji w Ciechanowcu 
obniŜono o 20 000,- zł.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, Ŝe stało się tak, gdyŜ wpłynęły 
informacje, Ŝe kwota z ubiegłego roku nie została wykorzystana. Pieniądze te, w kwocie 
15 000,- zł  zostały przeniesione dla straŜaków. 
Pan Komendant powiedział, Ŝe pieniądze nie zostały wykorzystane bo takie jest 
dobrodziejstwo przetargów. Przetarg wygrała firma, która nie wywiązała się.  
Pan Burmistrz powiedział, ze będzie moŜna przenieść róŜnicę na następny rok.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy są inne wnioski. Innych wniosków nie było. 
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Głos zabrała Pani Skarbnik informując, iŜ przygotowała poprawiony projekt uchwały na 
wypadek gdyby wszystkie wnioski zostały przegłosowane. Następnie rozdała poprawiony 
projekt uchwały radnym w celu zapoznania się. Następnie Pani Skarbnik wyjaśniła jak 
faktycznie wprowadzono zmiany w tabeli. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka odczytała projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Ciechanowiec na 2009 rok. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka stwierdziła, Ŝe uchwała została 
podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr 144/XXIII/08 w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Ciechanowiec na 2009 
rok stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.  
 
Ad. pkt 6 
Przewodnicząca Rady powiedziała ,Ŝe interpelacje nie wpłynęły.  
Pan Burmistrz odpowiedział na zadane mu pytania.  
- Odnośnie toalet przy Kościele, powiedział, Ŝe było w tym kierunku rozpoznanie. 
NaleŜało by toaletę tą podłączyć do kanalizacji a najbliŜsza kanalizacja jest w straŜy. 
WiąŜą się z tym róŜne utrudnienia.  
- Sprawa szpitala w Ciechanowcu zostanie przedstawiona na ostatnim spotkaniu w tym 
roku gdyŜ wystąpił do dyrektora S. Bielskiego o informacje i jeszcze ich nie dostał. Pan 
Burmistrz poinformował, Ŝe odbyło się spotkanie z pracownikami szpitala, w którym 
udział wzięło dwie grupy: reprezentowane przez Pana Marka Janiaka i Pan Piotra Zarębę 
oraz Społeczną Radę reprezentował Pan Antoni Malinowski.  
Pan Burmistrz poinformował, Ŝe jeśli osoby zainteresowane przedstawią realne zadania 
by ten szpital był chociaŜ „para” szpitalem, to rada zdecyduje czy gmina przejmuje 
szpital. Jeśli nie, to trzeba będzie wesprzeć jakoś dyrektora Bielskiego, by ten szpital w 
Ciechanowcu funkcjonował jak najlepiej.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy Ustawa o ZOZ-ie mówi o dofinansowaniu 
przez gminę, tak jak to jest w przypadku Policji. 
Radca Prawny Pani Eliza Rurewicz poinformowała, Ŝe istnieją 2 przesłanki do spełnienia. 
Pieniądze moŜna przeznaczyć zakładowi publicznemu jeśli jednostka samorządu 
terytorialnego jest jego organem załoŜycielskim. Jeśli  pytanie brzmi czy w tym 
przypadku moŜna, to odpowiedź brzmi nie. 
 
Innych pytań i wniosków nie było. 
 
Ad. pkt. 8 
Przewodnicząca Rady Krystyna Olędzka poinformowała, Ŝe do Biura Rady wpłynęły 
następujące pisma:  
1) Zawiadomienie z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o wszczęciu postępowania 

nadzorczego w sprawie stwierdzenia niewaŜności § 3 uchwały 132/XXII/08 Rady 
Miejskiej w Ciechanowcu w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy w 2009 
roku Gminy Ciechanowiec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dn. 24 kwietnia 2003 roku o działalności 
poŜytku publicznego i o wolontariacie” oraz Rozstrzygnięcie Nadzorcze w powyŜszej 
sprawie. ( załączniki nr 13 i Nr 14) 
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2) Zawiadomienie z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o wszczęciu postępowania 
nadzorczego w sprawie stwierdzenia niewaŜności § 3 uchwały 133/XXII/08 Rady 
Miejskiej w Ciechanowcu w sprawie ustalenia ekwiwalentu pienięŜnego dla 
członków Ochotniczych StraŜy PoŜarnych oraz Rozstrzygnięcie Nadzorcze w 
powyŜszej sprawie.( załączniki Nr 15 i Nr 16) 

3) Pismo informujące o „Stanowisku Rady Gminy Klukowo i Wójta Gminy Klukowo w 
sprawie  planowanego przedsięwzięcia Zakładu Selekcji, Segregacji i Produkcji Paliw 
z Odpadów oraz składowania Odpadów Azbestowych na terenie gminy Klukowo, 
ujętego w Wojewódzkim Planie Gospodarki Odpadami dla Województwa 
Podlaskiego na lata 2007-2010.”( załącznik Nr 17) 
(wyszli radni Dorota Koc i Andrzej Koc) 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe  przekazała wcześniej stanowisko Rady 
Miejskiej. Dodała, Ŝe pismo w sprawie poparcia działań kieruje do Komisji Oświaty. 

4) Pismo z Ŝyczeniami świątecznymi od Przewodniczącego Województwa Podlaskiego 
Mieczysława Bagińskiego.( załącznik Nr 18) 

5) pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej informujące o posiedzeniu Kolegium RIO 
w sprawie skargi Pana Eugeniusza Miłkowskiego na działalność Rady Miejskiej i 
Burmistrza Ciechanowca. ( załącznik Nr 19) 

6) Pismo rodziców dzieci korzystających z zajęć pozalekcyjnych w COKiS-ie z prośbą o 
dofinansowanie. (załącznik Nr 20)    

7) pismo Komisji mieszkaniowej w Ciechanowcu w sprawie mieszkania dla państwa 
Raczkowskich. (załącznik Nr 21)    

8) Pismo Komisji Rewizyjnej w sprawie odwołania Pani Sylwii Siekierko. (załącznik Nr 
22)    

 9)   Zaproszenie na XIX sesję Rady powiatu w dniu 22 grudnia 2008 r. (załącznik Nr 23)    
Przewodnicząca Rady zapytała, które pisma odczytać.  
Radny Eugeniusz Święcki zapytał o pismo w sprawie odwołania Pani Sylwii 
Siekierko. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Benedykt Bogucki  odczytał opinię w sprawie 
Pani S. Siekierko. Następnie dodał, Ŝe wkradł się błąd gdyŜ komisja była powołana 
przez wojewodę i Ŝe to juŜ poprawił. 
Radna Monika Więzowska powiedziała, Ŝe nawet przy uznaniu 100 % szkody to Pani 
ta nie dostałaby nic, gdyŜ nie spełnia drugiego warunku- nie jest rolnikiem. 

 
Ad. pkt. 9 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Olędzka podziękowała za udział w obradach  
i dokonała zamknięcia XXIII   sesji Rady Miejskiej w Ciechanowcu. 
 

 
                                                                                                                Przewodniczący 
     Protokołowała                                                                                     Rady Miejskiej 
 
 

/-/ Iwona PoŜoga-Protaziuk              /-/ Krystyna Olędzka 
 
 


